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Countries/Země: 

• Názvy, jako vlastní jména, jsou všeobecně bez členu. Výjimku mají ty názvy zemí, které jsou: 

- v množném čísle: 

 

the Netherlands – Nizozemí 

the United States of America – Spojené státy americké 

 

- součástí jejich názvu je slovo, které vyjadřuje, jakým státním zřízením jsou (např.: 

republika): 

the Czech Republic – Česká republika   ale Czechia – Česko 

the Slovak Republic – Slovenská republika ale Slovakia – Slovensko 

the United Kingdom – Spojené království 

• V názvech zemí se píší velká písmena i u slov, jako jsou republika, státy apod., členy, spojky 

nebo předložky zůstávají u názvů zemí s malým písmenem 

the Czech Republic 

the United States of American 

• Pozor, často se chybuje v tom, co vlastně znamená Spojené království nebo Velká Británie 

Oficiální název je: 

 the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland 

 Spojené království Velké Británie a Severního Irska 

 

Severní Irsko tedy nepatří do Velké Británie 

 Great Britain = England, Scotland, Wales 

 Velká Británie = Anglie, Scotsko, Wales 

 

Irsko jako takové je samostatnou zemí a není součástí Velké Británie ani Spojeného království 

 

• Pozor, ve Velké Británii většina obyvatel vnímá svoji příslušnost spíše k jednotlivým zemím, 

než k Británii. Nemluvte tedy o Britech, ale o Angličanech, Skotech a Welšanech. 

Toto historické rozdělení je vidět např. ve chvílích sportovních událostí, jako jsou různá 

mistrovstí (fotbal, rugby) nebo olympiády, kde stále ještě nastupují samostatně Anglie, 

Skotsko a Wales a sportovci startují pod vlajkou Anglie, Skotska a Walesu. Není to ale takhle 

ve sportu vždy. Třeba při Wimbledonu nastupují tenisté pod vlajkou Velké Británie. 

 

• Pozor, často se špatně o USA mluví jako o Americe. V AJ používejte pro Spojené státy 

americké opravdu výraz the USA nebo the US (Spojené státy); America (Amerika) je spíše 

vnímán jako označení celého kontinetu. 

 

 



Adjectives/Languages/Citizens/Přídavná jména/Jazyky/Obyvatelé: 

• Všechna přídavná jména v angličtině se píší s velkým písemnem. 

English, Czech, American – anglický, český, americký 

• Často je přídavné jméno současně i jazykem, kterým se v dané zemi mluví 

English, Czech – angličtina, čeština 

• Často je přídavné jméno současně označením i obyvatel dané země 

Czech, American – Čech/Češka, Američan/Američanka 

• Když říkám, že jsem Češka, Angličan, Američanka, Holanďan, používám také přídavné jméno. 

I am Czech I am English I am American  I am Dutch. 

• Množná čísla: 

o U většiny označení obyvatel je množné číslo tvořené pravidelně: 

Czech  Czechs 

Čech/Češka Češi 

o U označení obyvatel končících na sykavku, kdy jednotné číslo je tvořené pomocí slov 

“man” a “woman”, se množné číslo tvoří přidáním určitého členu “the” 

Englishman/Englishwoman  the English 

Angličan/Angličanka   Angličané 

o U označení obyvatel končících na koncovku -ese, kdy jednotné číslo je s neurčitým 

členem “a”, se množné číslo tvoří také přidáním určitého členu “the” 

a Chinese  the Chinese 

Číňan/Číňanka  Číňané 

 


